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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

Сервис

СЕЙЧАС В КАЗАХСТАНЕ ПОРЯДКА 35 ТЫСЯЧ 
ВАГОНОВ ЗАДЕЙСТВОВАНЫ В ПЕРЕВОЗКЕ УГЛЯ. НАШ 
НАЦИОНАЛЬНЫЙ ВАГОННЫЙ ОПЕРАТОР 
ҚАЗТЕМІРТРАНС ПРАКТИЧЕСКИ 60% ПАРКА 
ИСПОЛЬЗУЕТ ПОД ЭТИ НУЖДЫ. К ТОМУ ЖЕ РАЗРЕЗЫ 
АРЕНДОВАЛИ ПАРК У ЧАСТНЫХ КОМПАНИЙ, ТАК ЧТО 
ЗАБЛАГОВРЕМЕННО ВОШЛИ В СЕЗОН. 
ДЕФИЦИТА ВАГОНОВ НЕТ

Канат КОБЕСОВ,
заместитель генерального директора 

ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки»:

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ
БИЫЛҒЫ  9 АЙДА 
«ҚТЖ» ҰК» АҚ ЖЕЛІСІ БОЙЫНША 

ЖҮК ТИЕЛДІ.  
 

2021 ЖЫЛЫ ҚАҢТАР-ҚЫРКҮЙЕК 
АРАЛЫҒЫНДА ЭКСПОРТҚА 

КӨМІР ЖӨНЕЛТІЛДІ. 
 
 
ЖЫЛ БАСЫНАН БЕРІ 
ЖҮК АЙНАЛЫМЫ 

ӨСТІ

190МЛН ТОННА

23 МЛН ТОННА

2,6%

Елдос НЕСТАЙ, 
ҚР Индустрия және инфрақұрылымдық даму министрлігі 

Теміржол көлігі және жолаушылар тасымалы басқармасының бастығы

Во время проведения осмотра прове-
рены все структурные подразделения: 
45 раздельных пунктов (33 станции), 
станционные пути, стрелочные переводы, 
здания и сооружения. Особое внимание 
ревизоры уделили состоянию и обеспе-
чению безопасности движения поездов, 
трудовой и производственной дисциплине, 
противопожарной безопасности, подготовке 
кадрового состава, организации техниче-
ской учебы, соблюдению технологии работ 
предприятий, станций, ТЧЭ, ВЧДЭ. Всего 

было выявлено 1 587 замечаний, в прошлом 
году – 1 441. По НОДГП – 626 нарушений, 
по хозяйству движения – 357, в основном 
они касались неисполнения нормативов 
личного участия в обеспечении безопас-
ности движения, нарушения регламента 
переговоров, некачественного ведения 
поездной документации. По хозяйствам 
НЖС выявлено 943 замечания, в 2020 
году – 777. 

В хозяйстве движения не выполня-
лись личные нормативы в обеспечении 
безопасности движения начальниками 
станций Айсары, Енбекшильдер, Тургай, 
Бозшаколь, заместителем начальника 

станции Ушкулын по логистике. Кроме 
этого, некачественное ведение поездной 
документации отмечено по станциям Ай-
сары, Ушкулын, Аксу, Екибастуз-Северный, 
Майкайын, Шарбакты, Жумыскер. Не 
обеспечивается качественное содержание 
и своевременная актуализация норматив-
но-технической документации согласно 
действующим обустройствам начальниками 
станций Айсары, Енбекшильдер, Алтын-
тау, Ерейментау, Коржункуль, Уленты, 
Екибастуз, Калкаман, Аксу-1, Жолкудук. 
В хозяйстве грузовой и коммерческой 
работы продолжаются случаи неверного 
оформления и составления актов общей 

ЕСТЬ ПОЛЕ ДЛЯ РАБОТЫ
По итогам осеннего комиссионного осмотра руководством Павлодарско-
го отделения ГП выявлено 1 587 замечаний, в этом году их количество 
по сравнению с прошлым годом значительно выросло. Основная доля 
приходится на хозяйство движения, вагонное и локомотивное депо, 
грузовую и коммерческую работу. 

Жанара ЖУСУПОВА,
Павлодар

Ол контейнерлік тасымалдарға арналған спот мөлшер-
лемесінің айтарлықтай өскенін атап өтті. 2016 жылғы 
қаңтар-сәуір аралығында 40 футтық контейнер үшін Шан-
хай-Роттердамның ең төменгі споттық мөлшерлемесі 772 
АҚШ доллары деңгейінде тіркелді. 2021 жылдың қазан 
айында спот мөлшерлемесі 14 807 АҚШ долларына жетті.  
Пандемия нарықтық үлесті арттыруға қосымша серпін 
берді. Әуе және теңіз көлігі жұмысында іркілістер туын-
даған күрделі кезеңде темір жол жүк иелеріне темір жол 
тарифтерінің тұрақтылығын, транзиттік жүктерді жеткізу 
мерзімдерінің сенімділігін паш етті. Соның нәтижесінде, 
өткен жылдан бастап көптеген жүк жөнелтушілер жүктерін 
контейнерлік пойыздармен жөнелтуге жаппай көше бастады. 
Жалпы Қазақстанда  оңтүстік-шығыс Азия елдерін Еуропа 
елдерімен байланыстыратын және басқа мемлекеттерге 
шығуға мүмкіндік беретін көліктік-логистикалық тізбегі 
қалыптасқаннан бері  жыл сайын транзиттік тасымал, 
оның ішінде контейнерлік тасымалдың  қарқынды өсіп 
келе жатқаны байқалады.  

Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК
(Тақырыптың жалғасы 3 бетте)

Жаңа вагондар «Нұрлы жол» ин-
фрақұрылымдық даму мемлекеттік бағдар-
ламасын жүзеге асыру шеңберінде «Тұлпар» 
вагон құрастыру зауытында Тверь вагон 
құрастыру зауытының технологиясы 
бойынша құрастырылды. 

Жаңа вагондардың негізгі артықшылығы 
– онда желдеткіш жүйесінің болуы және 
ауа тазарту, залалсыздандыруға арналған 
заманауи сүзгілермен жабдықталуында. 
Сонымен қатар бұл вагондар бейнебақы-
лау, жеке өрт шлангасы бар өрт сөндіру 
жүйесі,су қорымен қамтамасыз етілген. 
Әр купеде және дәліздерде 220В қуаты бар 
2 электр резеткесі және ұялы байланыс 
телефондарын қуаттандыруға арналған 
заманауи 2 USB порты орнатылған. Сон-
дай-ақ жолсеріктерге арналған тоңа-
зытқыш, қысқа толқынды пеш, су құятын 
диспенсер және ыстық су қайнататын титан бар. 
Вагондардың жарамдылық мерзімі – 40 жыл. 

Бір айта кетерлігі, «Жолаушылар тасымалы» 
АҚ вагон паркі өткен жылдан бері 118 жаңа 
жолаушылар вагонымен толықты. Оның 16-сы  
– купе, 75-і  – плацкарт вагондар. Бұл вагондар 

қазіргі таңда Алматы – Жезқазған, Нұр-Сұлтан 
– Сарыағаш, Нұр-Сұлтан – Арқалық, Нұр-Сұлтан 
– Семей, Алматы – Өскемен, Алматы – Маңғыстау, 
Нұр-Сұлтан –Семей және Қызылорда – Семей 
бағдарлары бойынша қатынауда. 

Суреттерді түсірген Александр ЖАБЧУК

Қазақстан – Латвия транзит-
тік-көліктік ынтымақтастығы 
сегментіндегі теміржол тасы-
малдарының маңызы зор. 

Бұл туралы Қазақстан мен Лат-
вия экономикалық, өнеркәсіптік, 
ғылыми және техникалық ынты-
мақтастық мәселелері бойынша 
Қазақстан – Латвия үкіметаралық 
комиссиясының көлік жөніндегі 
жұмыс тобының 3-ші отырысында 
айтылды. 

Қазақстан мен Латвия арасын-
дағы көлік саласындағы ынты-
мақтастық мәселелері жөніндегі 
жұмыс тобы Алматыда Латвия 
Республикасының Қатынас мини-
стрлігі Мемлекеттік хатшысының 
орынбасары Улдис Рэйманистің 
Қазақстанға сапары аясында өтті.
Тараптар Латвияның порттары 
мен теміржол инфрақұрылымын 
пайдалана отырып, Қазақстаннан 
Еуропаға тауарлар экспортын 
және кері бағытта жүк тасымалын 
дамытуды жалғастыруға келісті.Со-
нымен қатар, Қазақстан мен Латвия 
аумағы арқылы Азиядан Еуропаға 
халықаралық көлік дәлізін іске 
асырудан түсетін экономикалық 
пайданы, сондай-ақ шектес мемле-
кеттерді талқылады және жүктерді 
жеткізу мерзімі мен тауарлардың 
айналымы тұрғысынан осы бағыт-
тың басқа балама халықаралық 
көлік дәліздерімен салыстырғанда 
үлкен артықшылықтары бар екенін 
атап өтті.

Ұлан ОРАЗ

КОНТЕЙНЕРЛІК ТАСЫМАЛ ҚАРҚЫНДЫ ӨСУДЕ
2016 жылдан бастап Қытай – Еуропа бағытында Қазақстан арқылы контейнер-
лік тасымал 5 есеге өсті. Бұл туралы «ҚТЖ» ҰК» АҚ Басқарма төрағасы Нұрлан 
Сауранбаев Алматыда III Қазақстандық халықаралық «Көлік және логистика» 
көрмесі аясында өткен конференцияда мәлімдеді.

Нұрбек БЕКЕН,
Нұр-Сұлтан

формы по станциям Ушкулын, Ерейментау, 
Екибастуз, Екибастуз-Северный, Айсары, а 
приемосдатчиками груза и багажа станций 
не должным образом заполняется книга 
приема грузов формы ГУ-34. В локомотив-
ном хозяйстве до сих пор не решен вопрос 
по обеспечению нормальных условий 
предоставления отдыха для локомотивных 
бригад по оборотной станции Алтынтау 
участка Ерейментау – Айсары. 

По Павлодарскому эксплуатационно-
му локомотивному депо за август 2021 
года по ТЧЭ Павлодар допущен 9 361 час                            
сверхурочной работы локомотивных 
бригад, в сравнении с прошлым годом 
наблюдается увеличение на 1 936 часов. 

Всего по железнодорожным предпри-
ятиям Павлодарского отделения, в том 
числе по НОДГП-3 и НЖС-3, выявлено 179 
нарушений по пожарной безопасности. 
Например, в зданиях ПЧ-32, ПЧ-30 отсут-
ствуют первичные средства пожаротушения 
(огнетушители). Это нарушение правил 
противопожарной безопасности РК. 

Что касается замечаний по производствен-
ной безопасности и экологии, то ревизоры 

выявили, что на станциях Енбекшильдер, 
Коржункуль, Бозшаколь, Екибастуз работни-
ки не ознакомлены с реестром опасностей 
и рисков, не обновляется уголок по охране 
труда на станциях Айсары, Коржункуль, 
Уленты, Карасор. Кроме того, при про-
верке выяснилось, что не все работники 
предприятий Павлодарского отделения 
соблюдают масочный режим. 

По состоянию производственно-техни-
ческих зданий: в здании поста ЭЦ станции 
Селеты и в здании вокзала Карасор не 
налажено водоснабжение, уличный ту-
алет находится в аварийном состоянии. 
Требуется ремонт системы канализации  
в здании вокзала станции Калкаман.

Руководство Павлодарского отделения 
провело совещание по итогам осеннего 
комиссионного осмотра, в ходе которого 
дало поручение: всем руководителям 
станций и предприятий в максимально 
короткие сроки принять меры по устране-
нию замечаний и недостатков, выявленных 
при осеннем осмотре железнодорожных 
хозяйств Павлодарского региона. Все 
замечания будут находиться на контроле. 

ЫНТЫМАҚТАСТЫҚ 
ЖАЛҒАСАДЫ

ЖАҢА ВАГОНДАРМЕН ТОЛЫҚТЫ
«Жолаушылар тасымалы» АҚ-ның вагондар паркі 28 зама-
науи вагонмен толықты. Бұл вагондар Алматы – Маңғыстау 
және Атырау – Алматы бағытында қатынайды. 

Ұлан ОРАЗ,
Нұр-Сұлтан

2025 ЖЫЛҒА ДЕЙІН ҮШ ЖҮЗГЕ ЖУЫҚ ЖАҢА ВАГОН САТЫП АЛУДЫ ЖОСПАРЛАП ОТЫРМЫЗ. БІЗ 
СҰРАНЫС ПЕН ТОЗУ КӨРСЕТКІШІ ЖОҒАРЫ БАҒЫТТАРДЫ ЗЕРТТЕЙМІЗ. ВАГОНДАР ОТАНДЫҚ «ТҰЛПАР» 
ЗАУЫТЫНАН САТЫП АЛЫНАДЫ. ЖАҢА СТРАТЕГИЯЛЫҚ СЕРІКТЕСТІКТІ АНЫҚТАУ БОЙЫНША ЖҰМЫС 
ЖҮРІП ЖАТЫР. БҰЛ ДИЗЕЛЬДІ ГЕНЕРАТОР АРҚЫЛЫ ӨНДІРІЛЕТІН ЭЛЕКТРМЕН ЖЫЛЫТЫЛАТЫН 
ЗАМАНАУИ ВАГОНДАР БОЛАДЫ ДЕП ЖОСПАРЛАНУДА. ЯҒНИ, ЭКОЛОГИЯҒА КЕРІ ӘСЕРІ ЖОҚ. 
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Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

АЙМАҚ

ҚОС ҚЫЗМЕТКЕРГЕ 
ҚҰРМЕТ 

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
ұжымы Құрметті теміржол-
шы, өндірістік-техникалық 
департамент менеджері   Марат 
Кеңпейілов пен Ақмола ЖТ 
бөлімшесі зертхана бастығының 
орынбасары Шахизада Дауке-
нованы құрметті демалысқа 
шығарып салды. 

Бұл кісілер жал-
пы теміржол сала-
сында 40 жылдан 
астам, соның ішін-
де 20 жыл бойы 
осы ұжымда тап- 
жылмай жұмыс 
істеген. 

Әріптестері екі 
қызметкерді де 
өз ісіне жауапты, 
жұмыстарында тиянақты, білікті мамандар деп баға-
лайды. Серіктестіктің бас директорының орынбасары 
Қанат Көбесов компания ұжымы мен басшылығы 
атынан ардагерлерге теміржолдағы көп жылғы ерен 
еңбектері үшін алғыс білдірді. 

Марат Кеңпейілов еңбек жолын Гурьев локомо-
тив депосының инженер-механигі болып бастаған. 
Кәсіпорын құрылған сәттен бастап «Локомотив» АҚ 
бас маманы, өндірістік-техникалық бөлім бастығының 
орынбасары болып жұмыс істепті.  Ал  «ҚТЖ – Жүк 
тасымалы» ЖШС-да 2016 жылдан бері өндірістік-техни-
калық департаментте жұмыс істеп келеді. 2018 жылы 
«Құрметті теміржолшы» белгісімен марапатталған.  

Ал Шахизада Абайқызы еңбек жолын Ақтөбе-Тауарлы 
станциясының бағыттамалық қосынында кезекші болып 
бастап, әр жылдары жүктерді қабылдап-жөнелтуші, 
станция бойынша кезекші болып еңбек еткен.  Кейін 
Ақтөбе жол бөлімшесі жүк және коммерциялық жұмыс 
қызметінде техникалық кеңсе операторы, тасымалдау 
бөлімінің инспекторы, инженер-технолог қызметтерін 
атқарған. Арқа өңіріне қоныс аударғаннан бері Ақмола 
бөлімшесі зертханасының жетекші инженері болып 
жұмыс істеп, зертхана бастығының орынбасары 
лауазымына дейін көтерілген. Ұжымдастары екі зей-
неткердің еңбек жолы, кәсіби және адами қасиеттері 
жас буынға үлгі болатынын атап өтті.  

Суретті түсірген автор

КӨМІР  ТАСЫМАЛЫНДА КІДІРІС ЖОҚ

 «Қазкөліккәсіп» ҚБ-нің Қызылорда аймағы фили-
алының төрағасы Бауыржан Ахметов,  ұйымдардың 
салалық мекемелердегі қоғамдық-саяси ахуалдың 
тұрақтылығын сақтауға, еңбеккерлердің әлеуметтік 
тұрғыдан  тиісті жеңілдікпен қамтылуына назар бөліп, 
кәсіподақ ұйымы белсенділерінің жүргізіп жатқан 
жұмыстарын  оң бағалады. 

– Бүгінгі басқосу кәсіподақтың кәсіби мерекесі 
шеңберінде өтіп отыр. Кәсіподақтың жұмысы оңай 
емес. Мекеме басшысынан көмек күткен жұмысшы 
болсын, зейнеткер болсын айналып келіп кәсіподақ 
ұйымына жүгінеді. Олардың сан алуан мәселесін 
шешуге немесе сұранысын қанағаттандыруға кейде 
ұйымның қауқары жете бермейді. Дегенмен, біздер 
мүмкіндігінше оңтайлы жолын табуға тырысуымыз 
керек, адамдармен ашық әңгіме жүргізіп, мән-жайды 
еппен түсіндіруіміз керек. Ол үшін өзіміз жұмыс беруші 
мен жұысшы арасындағы байланыстырушы ұйым 
ретінде Еңбек заңын, Ұжымдық келісімшартты жетік 
білуіміз керек, білмегенімізді бір-бірімізден сұрап, 
тәжірибе алмасу керек. Бүгінгі басқосу мақсаты да осы. 
Алда қыс маусымы келе жатыр. Оған дайындық қалай, 
теміржолшылар маусымдық киіммен қамтылған ба, 
екпе алу, мекемелердегі оңтайландыру жұмыстары 
кезінде жұмысшылардың құқығының сақталуы, міне, 
осы мәселелер күн тәртібінде қадағалану керек, – деп 
қатысушыларға кеңес берді Бауыржан Ахметов.

Жиында сөз алған Қызылорда, Қазалы белгі беру 
және байланыс, Қызылорда жол дистанцияларының 
кәсіподақ ұйымдарының төрағалары өз ұжымдарында 
атқарылған жұмыстарымен қатар ұйымға келіп түскен 
ұсыныстар туралы баяндады. 

Суретті түсірген автор

ӘЛЕУМЕТТІК АХУАЛДЫҢ 
САҚТАЛУЫ МАҢЫЗДЫ

Қызылорда станциясында  
өңірдегі теміржол мекемелерін-
дегі кәсіподақ ұйымдарының 
төрағалары бас қосқан жиын 
өтіп, онда жыл басынан бері 
атқарылған жұмыстар сарапқа 
салынды. 

Бұл туралы жуырда Семейдегі аймақтық 
коммуникациялар қызметінде болып өткен 
баспасөз мәслихатында белгілі болды. Семей 
ЖТ бөлімшесі басшысының логистика бой-
ынша орынбасары Болат Оразтайұлының 
айтуынша, қазіргі таңда Қаражырадан көмір 
тиеу белгіленген жоспар аясында жүйелі түрде 
жүргізілуде. Бұл ретте теміржолшылар бір 
ғана Шығыстағы тұрмыстық-коммуналдық 
саланы толықтай қатты отынмен қамтып отыр. 
Білім беру мекемелерінің, өзге де әлеуметтік 
нысандардағы қатты отын қоры – 100 пайыз. 
Алдағы қыс қаһарлы болады деген болжам 
бойынша қосымша тапсырыс беріп жатқан 
мекемелер де бар.

Бөлімшені логистика және жүк тасымалын 
ұйымдастыру бөлімі мамандарының есебін-
ше, аймақтағы көмірдің қажеттілігі бір жылу 
маусымына 3 900 000 тонна екен. Бұл орайда 
бүгінгі күндері Дегелең станциясындағы 
тоқтаусыз техникалық процесс нәтижесінде 
қажеттіліктің 99 пайызы даярланған. 

Ал, өткен қыркүйек айының басынан бастап 
жеке тұрғындарға қажетті көмір барлық тұйық 
теміржол желілеріне үзіліссіз әрі толықтай 

Бүгінгі күні Құлсары жол дистанциясында 
аталған 22,88 км жол аралықтарының ескі темір 
жолы түгел алынып, орнына неміс технология- 
сымен жасалған ФОССЛО қапсырмалы темір 
бетонды шпалдар салынып бітті. Сонымен қатар 
Атырау жол дистанциясында 25,74 шақырым 
ескі темір жол алынып тасталып, түгел темір 
бетонды шпалдармен алмастырылған. Бұрынғы 
рельстердің ұзындығы 25 метрлік болып бу-
нақталып салынатын болса, қазіргі уақытта 
түйіспесіз жолдар салынуда. Бұл дегеніміз 
болтқа, қапсырмаға, жалпы жолдың үстіңгі 
бөлігіне деген шығынды азайтады. 

Жолдың сапалы жөнделуі жүк және жолау- 
шылар пойызының жылдамдығына жағымды 
ықпал еткен. Мәселен, күрделі жөндеу өткен 
учаскелерде жолаушылар пойызының жыл-
дамдығы 60 км/сағаттан 120 км/сағатқа, 
жүк тасымалы пойызының жылдамдығы 50 
км/сағаттан 100 км/сағатқа артқан. Алдағы 
уақыттағы жұмыстарға келсек, Кенбай – 
Жамансор аралығында 6,92 км  күрделі жол 
жөндеу жұмыстарын 2021 жылдың қараша 
айында бітіру жоспарланған. Осы жұмыстар 
барысында дистанцияда жол жөндеу бойын-

Сол себепті ол мекемелердің 
басшыларына Құрмет грамоталары 
тапсырылып, бастауыш кәсіподақ 
ұйымының қаражаты есебінен 
бағалы сыйлықтар тарту етілген. 

«Жамбыл магистральдық желі 
бөлімшесі бойынша шаруашылық 
пен кадрларды даярлау іс-шара-
лары толығымен орындалуда. 
Өңірдегі жүк тасымалы бөлімше-
сімен бірлесіп қар күреу жұмыс- 
тарының жоспары да әзірленді.  
Ең алдымен қабылдау-жөнелту 
және сұрыптау жолдары тазала-
натын  болады. Қар тазалайтын 
және жинайтын  техникалардың 
орналасатын станциялары да 
анықталды. Қызметкерлердің 
штаты жасақталған. Жұмыс орын-

дарды қажетті керек-жарақтармен 
мұқият жабдықталған, сигналдық 
құрылғылармен де қамтамасыз 
етілген. Қазіргі жағдайда шаруа- 
шылық пен кадрларды даярлау 
68,4 пайызды құрайды», – дейді 
Сұлтан Адамбайұлы. 

Оның айуынша, биыл 3 шақы-
рымға жуық қардан қорғайтын 
қоршаулар ағымдағы жөндеуден 
өткен, сондай-ақ, 400 дана қар 
қалқандары сатып алыныпты. 
Сонымен қатар 1,7 шақырымдай 
жол бойындағы қар қалқандарына 
ағымдағы жөндеу жұмыстары 
жүргізілген. Аймақтағы 60 стан-
цияның барлығының жолдары, 
оның айналасы қоқыс, шөптен 
тазартылыпты. 

Ағымдағы жылы қысқы мау-
сымға қажетті тұрмыстық көмір 
көлемі 2708 тоннаны құрап отыр, 

әзірге қатты отын жеткізілмепті.  
Ал әкелінуі тиіс 1 876 тонна тех-
никалық көмірдің 1000 тоннадан 
астамы келіпті. Оңтүстікте ауа-ра-                                           
йының жылы болуына байланысты, 
бұл өңірге көмір кешеуілдетіп 
жеткізілетін және бұл бағыттағы 
жұмыстар жақын арада толық 
орындалатынын айтады мамандар.  
Қызметтік-техникалық ғимарат-
тардың дайындығына келсек, 
жоспарға сәйкес осы қысқа 168 
нысан мен үй-жай әзірленген. Ма-
гистральдық желі мекемелерінде 
10 қазандық бар, оның ішінде 7-еуі 
қатты отынмен жылытылса, 2 қа-
зандық дизель отынымен жұмыс 
істейді. Ал 1-еуі электр қуатымен 
жылытылады екен. Барлығы да 
арнайы тексерулерден өткізіліп, 
техникалық жағдайлары қалыпты 
екеніне көз жеткізілген. 

Қазір бөлімше мамандары қысқы 
техникалардың жай-күйіне аса 
көңіл бөліп, оларды тексеруде. 
Мәселен, 1 қар жинайтын техни-
ка деполық жөндеуден өтсе, 10 
техника қазір тексеруге алынған. 

«Қыс жағдайында жұмыс істеуге 
жұмылдырылатын 93 автокөлік-
тің қазір іс жүзінде 87-сі дайын. 
Қалғандары жөндеу жұмыстарынан 
өтіп жатыр. Дизель отынымен 
қамтамасыз ету жұмыстары толық 
жүзеге асқан жоқ. Келісімшарт  
бойынша 1 қарашаға дейін жет-
кізілуі тиіс. Кадрларды дайындау 
да күн тәртібінде. Бүгінге дейін 157 
теміржолшы арнайы тағылымда-
мадан өтіп, жұмысқа жіберілді. 
Қысқы арнайы киіммен қамта-
масыз ету жоспары 96 пайызға 
орындалды»,  –  дейді бөлімше 
директоры С.Боранбаев.

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Нұр-Сұлтан

Сабырхан НӘДІРБАЕВ,
Қызылорда

ЗЕЙНЕТ ЖАСЫ 

Ел шығысында көмір тапшылығы жоқ. «ҚТЖ» ҰК» АҚ-ның өз 
міндеттемелерін жауапкершілікпен атқарып, көмірдің уақытылы 
жеткізілуіне байланысты  қатты отын бағасы да көтерілмеген. 

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

жеткізіле бастаған  болатын. Қазіргі таңда 
Семейдегі төрт тұйық желіде жеткілікті мөл-
шерде көмір қоры бар. Бұл орайда бөлімшенің 
басты әріптестері саналатын «Жігер» ЖШС 
мен «Семей көмір» ЖШС қатты отынның 
техникалық және сұрыпталған түрлерін сау- 
далауда. Бағасы 9 500-ден басталады. Әрбір 
теміржол тұйығының тәулігіне 17-19 вагон 
көмір түсіруге мүмкіндігі бар. Сондықтан да 
болар, әлеуметтік көмірді есептемегенде, бү-
гінде қатты отынға кезек әлдеқайда азайған.

Қазіргі таңда ел шығысында халыққа көмір 
бағасы мен маркаларын, сатылатын жерлер 
мен оларда көмірдің бар-жоғын түсіндіріп, 
тиісті ақпарат беріп отыратын арнайы «жедел 
желі» құрылған. Яғни, көмірдің жеткізілімі 
мен сапасына қатысты тұрақты мониторинг 
жүргізілуде.  

Бүгінгі көрсеткіш бойынша қарастырсақ, 
ел шығысындағы теміржол тұйықтарында 
16,8 мың тонна көмір бар екен. Оның ішінде 
Өскеменде –1 мың тонна, Семейде – 7,8 мың 
тонна, Риддерде – 32 тонна, Аягөз ауданын-

да – 5 мың тонна, Жарма ауданында – 800 
тонна, Алтай ауданында – 1,3 мың тонна, 
Шемонаиха ауданында – 770 тонна. Осы 
орайда қазан айының басында тек Өскемен 
қаласы бойынша ғана көмір қажеттілігінің 
артқаны байқалған. Алайда, облыстық тұрғын 
үй-коммуналдық шаруашылық басқармасы 
ҚТЖ басшылығына қосымша вагондар бөл-
гізу туралы ресми хат жолдап, бұл мәселе 
бүгінде шешімін тауыпты.

Бүгінгі күні орта есеппен алғанда Дегелең 
станциясынан көмір тиелген төрт пойыз 
тұрақты түрде жолға шығарылуда. Жылжыма-
лы құрамдардың барлығы да ауыр салмақты 
болғандықтан пойыз құрастыру ісі біршама күш 
салуды талап етеді. Салмағы 6 200 тонналық 
63 вагоннан тұратын жылжымалы құрамдар 
қозғалысында кедергі жоқ. Барлық жүк стан-
цияларындағы маневрлік жұмыстар  жедел-
детілген түрде жүзеге асырылады. Локомотив 
пен вагон тапшылығын болдырмау мәселесі 
бөлімше басшысының қатаң назарында тұр.

Суретті түсірген автор

ҚЫСҚЫ  МАУСЫМҒА  ӘЗІРЛІК  ҚАЛАЙ?
Жамбыл магистральдық желі бөлімшесі қысқы маусымға да- 
йындық барысында анықталған проблемаларды жүк тасымалы 
бөлімшесімен бірлесіп шешіп, бүгінде тастүйін дайын отыр. 
Бөлімше директоры Сұлтан Боранбаев алдағы алты айлық мез-
гілге, әсіресе Бурыл, Тараз, Шақпақ, Жаңатас, Үшбұлақ, Қордай, 
Бірлік-1, Мыңарал, Жастар станциялары тыңғылықты дайын-
дықпен келгенін атап өтті. 

Асхат РАЙҚҰЛ,
Жамбыл облысы

ЖОЛ  САПАСЫ  ЖАҚСАРЫП, 
ЖЫЛДАМДЫҚ  АРТУДА

Биыл Атырау аймағы бойынша                                                                                                                                          
 инфрақұрылым нысандарын жаңғырту, 
кеңейту, технологиялық процестерді 
жетілдіру мақсатында жол шаруа- 
шылығы бойынша 55,53 шақырым 
жол күрделі жөндеуден өтетін болып 
бекітілген болатын. 

КҮРДЕЛІ
 ЖӨНДЕУ

ша жаңа машиналар кешені пайдаланылып, 
технологиялық процестің жетілдіріле түскенін 
айтар едік. 

– Жаһандық үрдістен қалмау үшін озық 
технологияларды қолдану – ол заман тала-
бы. Сондықтан, теміржол саласында жаңа 
әдіс-талаптарды қолдану кешенді басқаруды 
айтарлықтай алға жетелеуде. Соның бірі, 2013  
жылдан бері жүргізіліп келе жатқан Атырау 
жол дистанциясына енгізілген Oliver Wyman 

канадалық әдісі. Бұл әдістің артықшылығы 
–  адам ресурстарына мейлінше аз салмақ 
түсіріп, басты  басымдылықты  техникамен 
сапалы жұмыс жасауға бөлу.  Ауыр жүктерді, 
темір бетонды бұрмаларды, бағаналарды, 
шпалдарды, ауыр техникалардың қосалқы 
бөлшектерін көтеріп түсіруге КЖ-562 маркалы 
краны алынды. Жейсмар фирмасының қол 
еңбегін жеңілдететін механикаландырылған 
рельстескіш, рельскескіш құралдары өте жақ-
сы, жол жөндеушілер үшін таптырмас жабдық 
болып отыр. Бұрынғы рельстердің ұзындығы 25 
метрлік болып бунақталып салынатын болса, 
қазіргі уақытта 725 метрлік түйіспесіз жолдар 
салынуда. ДУАМАТ, ДГС, ПБР  машинасымен 
жол жөндеу екпінді жүргізілуде. Атырау жол 
бөлімшесі бойынша негізгі бағыттардағы 
тарамдардың бәрінде рельстер түгелдей дер-
лік жаңаға ауыстырылды.  Станциялардағы 
қосалқы тарамдардың ескі рельстері де жоспар 
бойынша жаңалануда. Қазіргі жүк ағыны кө-
бейіп отырған жағдайда қозғалыс жылдамдығы 
мен тасымал мүмкіндігін арттырып, пойыз 
қозғалысы қауіпсіздігін қамтамасыз ету үшін 
тарамдардың беріктігі мен орнықтылығын 
көтеріп, балласты қиыршық таспен, ағаш 
шпалдарды темірбетонмен ауыстырудамыз. 
Ақаутапқышты  арбалармен  ай сайын Сағыз 
– Мақат, Мақат – Атырау, Рзд.Д.Нұрпейісова 
– Ганюшкино, Ганюшкино – Атырау учаске-
лерінің жолдары тексеріліп отырады»,  – дейді 
бөлімше жол бөлімінің маманы Айгерім 
Қайырболатова. 

Дистанцияларда жұмысшыларды тасуға 
арналған жол талғамайтын вахта Камазы 
да ыңғайлы етіп жасалған, ішінде жататын 
8 адамдық орны бар, желдеткіші, ас бөлмесі, 
жуынып-шайынатын душы, электр тогы қо-
сылатын, теледидар, тозаңытқыш, автономды 
жылытқышы бар жайлы кешенді бірнеше 
модуль, сондай-ақ, өзі жүк түсіретін самосвал 
көлігі, дизелді отын көмегімен жүретін АС-5 
темір жол көлігі, тамақ ішу, жатын бөлмесі 
бар «Путник» техникалары  да жол қызмет-
керлерінің жұмысын жеңілдетіп, қолайлы 
еңбек жағдайын тудырып отыр.  

Суретті түсірген автор

КӘСІПОДАҚ

МӘЙЕКТІ МӘСЕЛЕ
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Алуа ТЛЕУБАЕВА,
Нур-Султан

ПУЛЬС ОТРАСЛИ

Организатором столь мас-
штабного события выступила 
Казахстанская выставочная 
компания Iteca. Официальную 
поддержку оказали Министер-
ство индустрии и инфраструк-
турного развития Республики 
Казахстан, АО «НК «ҚТЖ», 
Казахстанская ассоциация 
перевозчиков и операторов 
вагонов, Ассоциация нацио-
нальных экспедиторов, Союз 
транспортников Казахстана 
«KAZLOGISTICS», Междуна-
родный институт логистики 
и бизнеса «Шелковый путь»

В этом году в выставке приня-
ли участие более 70 компаний 
из Казахстана, России, Бела-
руси, Азербайджана, Грузии, 
Латвии, Литвы и Украины. 
Традиционно в экспозиции 
представлены латвийский и ли-
товский национальные стенды, 
где представители компаний 
продемонстрировали свои ус-
луги, новейшее оборудование 
и инновационные технологии 
для потенциальных партнеров 
из Казахстана. 60% экспо-
нентов этого года являются 
зарубежными участниками, 
что свидетельствует о статусе 
выставки и ее важной роли в 
установлении международных 
долгосрочных партнерских 
отношений.  

Казахстанские компании и 
отечественные производители 
составили основу экспозиции. 
ТОО «КТЖ – Грузовые перевоз-
ки», АО «Қазтеміртранс», АО 
«KTZ Express», РГП «Актауский 
международный морской тор-
говый порт» также представи-
ли на выставке экспозиции с 
самым актуальным для рынка 
содержанием. 

В постпандемический период, 
когда вся мировая экономика 
оправилась от потрясений, 

транспортные коридоры вновь 
становятся экономически вы-
годными, развиваются  смежные 
производства, что добавляет 
стране туристическую и ин-
вестиционную привлекатель-
ность. Участие в выставке 
«TransLogistica Kazakhstan 2021» 
предоставляет возможности 
для начала или расширения 
бизнеса в Центрально-Ази-
атском регионе, для запуска 
новых продуктов и услуг. 

В рамках выставки прошла III 
Международная конференция 
«Рынок транспорта и логи-
стики». В течение двух дней 
участники обсуждали состояние 
и перспективы развития отече-
ственной транспортной отрасли 
– программу контейнеризации, 
информационные и цифровые 
технологии в транспортной 

отрасли, строительство ОРЦ 
и инфраструктурные проекты 
в транспорте и логистике, со-
вершенствование транзита и 
вопросы перевозок, включая 
морские, воздушные, автомо-
бильные и железнодорожные.

Стоит сказать, что, обладая 
стратегически выгодным тер-
риториальным положением, 
Казахстан создает свой логисти-
ческий рынок: строятся новые 
железнодорожные ветки, порты, 
автодороги, модернизируется 
и улучшается придорожная 
инфраструктура, складские 
комплексы. 

Председатель правления АО 
«НК «ҚТЖ» Нурлан Сауранбаев 
в своем докладе рассказал о 
трех ключевых инфраструктур-
ных проектах, направленных 
на увеличение пропускной 
способности казахстанской 
железной дороги.

– В 2022 году планируется 
приступить к строительству 
обводной линии вокруг Алма-
ты, что позволит переключить 
транзитный грузопоток на 
новый кратчайший маршрут, 
повысить скорость движения и 
разгрузить станцию Алматы-1 
до 40%, – отметил глава ҚТЖ.

В текущем году началась мо-
дернизация железнодорожной 
линии Достык – Мойынты, 
которая позволит повысить 
скорость движения поездов 
до 1 500 километров в сутки и 
увеличить пропускную способ-
ность основного транзитного 

коридора Китай – Европа.
– Для увеличения пропуск-

ной способности на границе с 
Узбекистаном будет возведена 
линия Дарбаза – Мактаарал, 
– проинформировал Нурлан 
Сауранбаев. –  Она обеспечит 
возможность привлечения до-
полнительных объемов грузов 
в сообщении с Узбекистаном и 
снизит напряжение на действу-
ющем пограничном переходе 
Сарыагаш – Келес.

Безусловно, выставка будет 
содействовать привлечению 
инвестиций и внедрению инно-
ваций в развитие транспортной 
инфраструктуры, логисти-
ческой системы Казахстана, 
росту объема международных 
перевозок.

Международная выставка  за 
период своей работы с 1996 года 
заслужила статус крупнейшей 
транспортной выставки во 
всем Центрально-Азиатском 
регионе.

Столь важное событие для 
специалистов, занятых в транс-
портной, логистической, ма-
шиностроительной и смежных 
областях, даст импульс для 
благоприятных встреч, новых 
контактов и результативных 
переговоров.

Фото Александра ЖАБЧУКА

ПЕРСПЕКТИВЫ  ТРАНСПОРТНОГО  СЕКТОРА
В Алматы завершила работу крупнейшая в Центральной Азии 
международная выставка «Транспорт и логистика» – «Trans 
Logistica Kazakhstan 2021», которая является наиболее известной 
площадкой для проведения международных мероприятий.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

Возможность уйти раньше на заслужен-
ный отдых получили работники АО «НК 
«Қазақстан темір жолы» предпенсионного 
возраста, должность которых сокращена 
или оптимизирована, а дальнейшее трудо-
устройство невозможно по трем причинам: 
состояние здоровья, отсутствие подходящей 
вакансии, недостаточная квалификация. При 
этом высвобождаемый работник, которому до 
достижения пенсионного возраста осталось 
6 и менее лет, получает компенсацию от 1 
до 4 окладов и ежемесячное пособие до 200 
тысяч тенге в зависимости от стажа работы 
в отрасли и количества оставшихся месяцев 
до пенсии. Таких работников компания ста-
вит на учет как пенсионеров ҚТЖ, что дает 
возможность воспользоваться социальными 
льготами, предоставляемыми Коллективным 
договором для пенсионеров.

По словам директора департамента управ-
ления человеческими ресурсами АО «НК 
«ҚТЖ» Сауле Истлеевой, Программа раннего 
выхода на пенсию нашла большой отклик 
среди железнодорожников. 

– Прежде всего, хотелось бы отметить, 
что Программа раннего выхода на пенсию 
является одной из программ, помогающих 
трансформировать бизнес. Внедряются но-
вые технологии, оптимизируются процессы, 
которые дают возможность пересмотреть и 
человеческие ресурсы.  Для высвобождаемой 
в связи с оптимизацией и цифровизацией 
технологических процессов молодежи и 

работников среднего возраста мы проводим 
переподготовку и ротируем на разные долж-
ности. Они в силу своего возраста готовы 
переехать в другой регион, попробовать себя 
в других подразделениях. Высвобождаемым 
работникам предпенсионного возраста мы 
предлагаем такие же условия, но если есть 
объективные причины (состояние здоровья, 
отсутствие подходящей вакансии, недостаточная 
квалификация), то альтернативой становится 
данная программа, – рассказывает она.

Дело в том, что проекты трансформации 
бизнеса показали, что компания должна идти 
в ногу со временем и совершенствоваться. 
Железная дорога, как ведущая отрасль, идет 
по пути внедрения новых подходов и техно-
логий, при этом не забывая о самой главной 
своей ценности – людях. Они должны пройти 
данный этап с пониманием необходимости 
изменений и с наибольшим комфортом.

Одним из примеров успешной трансфор-
мации бизнеса без массовых сокращений 
работников стал проект «Внедрение мобиль-
ных диагностических комплексов (МДК)». 

В компании для обеспечения безопасности 
движения регулярно проводится диагностика 
пути на предмет всевозможных поврежде-
ний. До недавнего времени использовалась 
технология еще советских времен, когда 
операторы дефектоскопных тележек еже-
дневно проходили путь в 7 километров, а 
теперь МДК проходит в день 400 километров. 
В итоге растет эффективность производства, 
обеспечивается безопасность движения 
поездов, а пассажиры и грузы прибывают в 
пункт своего назначения вовремя.

– Всего с 2019-го по 2020 год в 3 этапа опти-
мизировано 580 операторов дефектоскопных 
тележек, из них 335 трудоустроены на другие 
вакансии в ҚТЖ, некоторые решили пойти 
под сокращение и получить компенсацию, 
а работники предпенсионного возраста по 
желанию воспользовались Программой 
добровольного раннего выхода на пенсию, 
– поделилась Сауле Машуровна.

Сами работники с энтузиазмом рассказы-
вают об этой прогамме.

–  Я 45 лет проработал на железной дороге, 
из них 42 года на одном месте. Был оператором 
дефектоскопной тележки в ПЧ-Кандагаш. 
Это большой, тяжелый труд, в последнее 
время все время болели ноги. Поэтому я 
очень обрадовался, когда предоставилась 
такая возможность и с удовольствием вышел 
раньше на пенсию. Большое спасибо руковод-
ству компании, что заботятся о работниках. 
Сейчас я получаю выплаты от компании и 
уже полгода нахожусь дома, не работаю. Я 
и моя семья очень довольны, – рассказал 
Андрей Нуркебаев. 

В целом  порядка 900 работников АО «НК 
«ҚТЖ» вышли на пенсию до достижения 
пенсионного возраста с начала запуска 
программы, что является показателем ее 
востребованности.

Как отмечают в компании, программа 
предусматривает индивидуальный подход к 
каждому работнику, а также исключает нару-
шения их законных прав за счет специально 
созданной комиссии с участием представи-
телей работников (профсоюза).

Фото автора

РАННИЙ ВЫХОД НА ПЕНСИЮ
Не секрет, что большинство людей с нетерпением ждет 
выхода на пенсию – награды за десятилетия упорного 
труда. Пенсионеры могут позволить себе расслабиться, у 
них есть время для того, чтобы заняться своими увлече-
ниями и хобби, которые делают их жизнь насыщеннее. 
Поэтому, учитывая, насколько непростой труд у железно-
дорожников, многие с радостью восприняли известие о 
том, что в АО «НК «ҚТЖ» с 2020 года действует Программа 
раннего выхода на пенсию. 

Асель ШАЙХЫНОВА,
Нур-Султан

Кадровая политика

В ТЕКУЩЕМ ГОДУ НАЧАЛАСЬ МОДЕРНИЗА-
ЦИЯ ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНОЙ ЛИНИИ ДОСТЫК –                                                                                                              
МОЙЫНТЫ, КОТОРАЯ ПОЗВОЛИТ ПОВЫ-
СИТЬ СКОРОСТЬ ДВИЖЕНИЯ ПОЕЗДОВ ДО                                               
1 500 КИЛОМЕТРОВ В СУТКИ И УВЕЛИЧИТЬ 
ПРОПУСКНУЮ СПОСОБНОСТЬ ОСНОВНОГО 
ТРАНЗИТНОГО КОРИДОРА КИТАЙ – ЕВРОПА.

Как сообщили в пресс-службе Министерства тор-
говли и интеграции, главной темой встречи стало 
рассмотрение сторонами вопросов сотрудничества 
при совместной реализации логистического сервиса 
«Евразийский агроэкспресс» по ускоренной доставке 
экспортной продукции аграрного сектора железнодо-
рожным транспортом (стандартные и с применением 
температурного режима). 

Представители АО «Российский экспортный центр», 
в свою очередь, рассказали об успешном опыте ранее 
организованных агроэкспрессов.

Стороны обсудили дальнейшие мероприятия по ре-
ализации проекта, договорились в кратчайшие сроки 
утвердить конкурентоспособные тарифы на перевозки 
по заданным направлениям.

По словам специалистов, участие казахстанской 
стороны в проекте позволит нарастить экспорт отече-
ственной продукции агропромышленного комплекса в 
Россию, Беларусь, Китай и страны Центральной Азии. 
При этом сотрудничество в проекте предполагается 
на принципах равноправного участия с соблюдением 
баланса интересов казахстанских экспортеров.  

По итогам встречи принято решение о заключении 
Меморандума о сотрудничестве в области развития 
проекта «Евразийский агроэкспресс».

ЕВРАЗИЙСКИЙ 
АГРОЭКСПРЕСС

В Нур-Султане состоялась рабо-
чая встреча представителей АО 
«ЦРТП «QazTrade», АО «НК «ҚТЖ» 
и его дочерней компании  АО «KTZ 
Express», АО «РЖД Логистика» и АО 
«Российский экспортный центр». 

ВЫСТАВКА

СОТРУДНИЧЕСТВО

В ПТО приняли участие руководители объектов, 
инженерно-технический персонал и пожарно-техни-
ческая комиссия. В ходе обследования работникам 
предприятий была доведена информация о соблюдении 
мер пожарной безопасности на производстве, в быту и 
в общественных местах.

Кроме того, проведены занятия по противопожарной 
подготовке и тренировки на рабочих местах при аварий-
ных ситуациях. Результаты обследования оформлялись 
актами, выписывались предупреждения с вручением 
копий первым руководителям объектов для составления 
мероприятий по устранению выявленных нарушений 
с указанием сроков исправления.  

Как стало известно, инспекторский состав него-
сударственной противопожарной службы проводит 
контрольное ПТО по ранее выявленным замечаниям. 
Таким образом, с их стороны осуществляется контроль 
за соблюдением противопожарного режима на объектах 
на постоянной основе.

По результатам пожарно-технического обследования 
выяснилось, что Карагандинское отделение магистраль-
ной сети готово к работе в зимний период. 

КОНТРОЛЬНАЯ 
ПРОВЕРКА

Сотрудниками Карагандинской 
негосударственной противопо-
жарной службы проведено по-
жарно-техническое обследование 
(ПТО) в отделениях дороги для 
безопасной и бесперебойной 
работы в зимний период времени.

Светлана МОГАЙ,
Караганда

ПОДГОТОВКА 
К ЗИМЕ

Каждая первичка структурного подразделения АО «НК 
«ҚТЖ» посещала своих ветеранов. Выбирали, в основном 
тех, кто много лет проработал на том или ином предпри-
ятии железной дороги, но теперь получает невысокую 
пенсию, живет одиноко: либо родственников у них нет, 
либо те находятся далеко. 

– Мы посетили четырех своих пенсионеров, – рассказал 
председатель профкома Оскеменского эксплуатационного 
локомотивного депо Медет Мекебаев. – Купили продуктовые 
корзины, моющие средства, овощи и фрукты и с этими 
подарками отправились к ветеранам прямо домой. Да, 
это те наши пенсионеры, кто нуждается в помощи. Они 
не являются малоимущими, но пенсия у них небольшая. 
Так получилось, что у нас это в основном женщины. 

Председатель профкома Защитинской дистанции 
сигнализации и связи Андрей Стрелков и председатель 
профкома ТОО «СпецСервисКурылыс» Азамат Онгар-
беков рассказали, что также посетили по четыре своих 
пенсионера, при этом выбирали тех, кому помощь была 
действительно необходима. 

ДОРОГ  КАЖДЫЙ

25 пенсионеров – ветеранов труда 
структурных подразделений же-
лезнодорожной отрасли и профсо-
юза не остаются без внимания. 
Каждого из них вновь посетили 
представители профактива За-
щитинского узла совместно с 
Советом ветеранов и молодежным 
крылом региона. 

Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

БЛАГО

«Теміржолсу» акционерлік қоғамының басшылығы және 
ұжымы «Теміржолсу-Ақтөбе» ЖШС директорының орынбасары

Танимов Әзберген Қамалұлының
мезгілсіз қайтыс болуына байланысты қайғысына ортақта-
сып, отбасына және жақындарына қайғырып көңіл айтады.
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Светлана МОГАЙ,
Караганда

Діни тәрбие – бүгінде ерекше 
көңіл бөлуді қажет ететін қоғамның 
бір саласы. Өйткені жат ағымдар 
жастарды өздеріне тартып, дәстүрлі 
діннен алшақтатып жүр. Оның 
алдын алып, жастарымыздың діни 
сауатын арттыру үшін үгіт-насихат 
жұмыстары керек-ақ. 

Осы мақсатта, ұжым мүше-
лерімен кездескен Бас мүфти 
еліміздегі бүгінгі діни ахуал ту-
ралы қысқаша тоқталып, «Ихсан 
– рухани тәрбие негізі» атты жаңа 
кітаппен таныстырды. Наурыз-
бай қажы жастарды адасып, жат 
ағымның жетегінде кетпеуге, 

діни сауаттылықтарын арттыруға 
шақырды. 

Өз кезегінде еңбек ардагері, көп 
жылдар бөлімшеде басшылық қыз-
метте болған Н.Есенов қонақтарды 
Атырау теміржолының тарихымен 
таныстырып, үш Социалистік Еңбек 
Ері шыққан өңір теміржолшылары- 
ның өткен және бүгінгі жасампаз 
істері туралы баяндады. Кездесу 
соңында Бас мүфти жаңа кітаптың 
бірнеше данасын теміржолшыларға 
тарту етіп, бөлімше басшысы Е.Сапа-
ровқа діни басқарма атынан Алғыс 
хат табыстады. 

Суретті түсірген автор

Жарыстың мақсаты – әрбір 
отбасында спортты насихаттап, 
шағын футболдағы команда 
арқылы бірлік, әулетке деген 
құрмет пен елдікке тәрбиелеу, 
татулыққа баулып, туысқандар 
арасында достықты нығайту. 

«Жыл сайын дәстүрлі түрде 
өткізіліп келе жатқан отбасылық 
футбол жарысына биыл теміржол-
шылардан құралған 6 команда 
қатысты. Командалар екі топқа 
бөлінді. Ойын өте тартысты 
өтті. Әсіресе финалға жолдама 
алу барысында Жаңабаевтар 
әулеті мен Қансейітовтер от-
басы 2:2 есебімен тең түсіп, 
мәселе пенальти тебу арқылы 
шешілді. Пенальтиде Қансейі- 
товтер отбасы ұтты. Жарыста 

Садыбековтер отбасы бірінші 
орынды қанжығасына байла-
са, екінші орын Қансейітовтер 
еншісіне тиді, үшінші орынды 
Жаңабаевтар әулеті жеңіп алды. 
Жарысқа қатысқан өзге коман-
далар да ақшалай сыйлықтар 
мен марапаттауларға ие болды», 
– деді зейнеткер теміржолшы 
Панзарбек Жаңабаев. 

Жарыс соңында саналы ғұмы-
рын теміржолға арнаған, оның 
ішінде жол шебері, телім бастығы, 
Арыс жол дистанциясының 
өндірістік-техникалық бөлім 
бастығы сатыларынан өткен 
Қалдарбек Сапыұлына ағай-
ын-туыстары домбыра сыйлап, 
иығына шапан жапты. 

Суретті түсірген автор 

Больше 20 лет назад железнодорожница 
отказалась от карьеры экономиста, чтобы 
связать свою жизнь с магистралью.

– Почему именно железная дорога? Как-
то так получилось: когда-то еще в юности 
кольнуло сердце при виде мчавшихся 
по стальному пути огромных составов, 
управляемых строгими и одновременно 
улыбчивыми людьми в синей железнодо-
рожной форме. И я поняла, что хочу стать 
одной из них, – говорит Зейнеш Байма-
гамбетова. – Но до этого, после окончания 
Карагандинского университета, несколько 
лет проработала в экономической сфере. 
В 1990 году в возрасте 20 лет я устроилась 
на станцию Аркалык.

Как отличного управленца с опытом, 
молодую энергичную девушку сразу на-
значили управляющей домами железнодо-

рожников. Затем заместителем начальника 
станции Аркалык по экономическим 
вопросам, где она продемонстрировала 
свою профессиональную хватку, умение 
видеть корень проблемы и пути наиболее 
эффективного решения. Нового железно-
дорожного опыта Зейнеш Серикпаевна, 
как сразу по отчеству уважительно стали 
называть молодую начальницу колле-
ги, набралась в должности начальника 
агентского пункта, а также заместителя 
начальника станции по грузовой и ком-
мерческой работе. За долгие и непростые 
годы самоотверженного труда на этих 
ответственных должностях она стала 
настоящим профессионалом, знающим 
все тонкости работы на железной доро-
ге. И вот, наконец, в 2009 году Зейнеш 
Баймагамбетову назначили начальником 
станции Аркалык. 

Как говорит заместитель директора 
Костанайского отделения грузовых пе-

ДІНИ САУАТТЫЛЫҚ ТА ҚАЖЕТ
Жақында Қазақстан мұсылмандар діни басқар-
масының төрағасы, бас мүфти   Наурызбай 
қажы Тағанұлы бастаған топ Атырау магист- 
ральдық желі бөлімшесінде болып, темір жол 
саласы еңбеккерлерімен кездесті.

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

ЖЕЛЕЗНАЯ ЛЕДИ С ДАЛЕКОЙ  СТАНЦИИ
Начальник станции Аркалык Зейнеш Байма-
гамбетова отметила 60-летие. Одна из самых 
грамотных и заслуженных начальников стан-
ций Костанайского региона, она начала свой 
трудовой путь на железной дороге не сразу, 
пришла к нему осознанно, уже будучи опытным 
экономистом в теперь уже далеком 1990 году. 

ПРОФИЛАКТИКА

ревозок Ильяс Исмаилов, именно на 
таких разносторонних профессионалах 
держится производственный процесс на 
железной дороге. 

– Мы, коллеги Зейнеш Серикпаевны, от 
души поздравляем ее  и хотим пожелать 
ей и ее семье дальнейшего карьерного 
роста, успехов и процветания!

В свою очередь,  именинница, несмотря 
на свой многолетний руководящий опыт, 
в душе остается скромным тружеником, 
не любящим громкого внимания к себе и 
фанфар. И это еще одна черта, за которую 
ее уважают коллеги. 

Фото автора

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

ПРОФСОЮЗ

По итогам голосования 1-е место в 
конкурсе заняла первичная профсо-
юзная организация Карагандинской 
дистанции сигнализации и связи 
филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Караган-
динское отделение магистральной 
сети», 2-е – Жанааркинской дис-

танции пути НЖС-Караганда и 3-е 
место – первичная профсоюзная 
организация филиала ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки» – «Караган-
динское отделение ГП». Победители 
награждены дипломами и ценными 
подарками. Участники конкурса 
отмечены благодарственными 
письмами и подарками.

– В работе председателя профсо-

ПРИЗВАНИЕ – ПОМОГАТЬ
В Карагандинском филиале ОО «Казах-
станский отраслевой профессиональный 
союз работников железнодорожного, 
автомобильного, воздушного и водного 
транспорта» в рамках празднования 
Дня профсоюзов Казахстана подвели 
итоги конкурса «Лучшая первичная 
организация», проводимого в рамках 
мероприятий Года первичной профсо-
юзной организации.

Светлана МОГАЙ,
Караганда

Смотр-конкурс является составной частью запланированных  
Федерацией профсоюзов РК и КАЗПРОФТРАНС мероприятий 
в рамках Года первичной организации профсоюза. 

Его основная цель – повышение эффективности работы 
первичек, активизация деятельности по защите прав и 
интересов трудящихся, а также укрепление их авторитета. 

Лучшие первичные организации выбирали в несколько 
этапов с января по октябрь 2021 года. На первом специально 
созданная в ОО «КАЗПРОФТРАНС» конкурсная комиссия 
рассмотрела заявки претендентов, ознакомилась с их «визит-
ками». Так, участники предоставили подробную информацию 
о своей деятельности,  Коллективный договор,  план работы 
на текущий год, эссе о повышении роли и эффективности 
работы первичных профсоюзных организаций и т.д. Наряду 
с этим председатели первичек в форме самопрезентации 
продемонстрировали свои лидерские качества и достижения. 

– Мы подробно изучили деятельность организаций. В 
частности, охват профсоюзным членством за последние 
три года,  практику социального партнерства, оказание 
правовой помощи работникам, соблюдение норм по охране 
труда, проведение культурно-массовых и спортивных меро-
приятий, организацию  санаторно-курортного лечения и 
летнего отдыха детей, – рассказал директор департамента 
организационной работы и информационного обеспечения 
ОО «КАЗПРОФТРАНС» Нурлан Нурпеисов. – Обращали 
внимание на  наличие системы работы с молодежью, 
информационную деятельность, обучение профсоюзного 
актива, новаторские идеи и их воплощение. 

На очередном заседании исполкома Центрального совета 
КАЗПРОФТРАНС подвели итоги смотра-конкурса среди пер-
вичных организаций на отраслевом уровне. Первое место 
заняла первичная организация профсоюза Сороковинской 
машинизированной дистанции пути, возглавляемая  Ора-
залы Ерубаевым. На втором месте – первичка Тобольской 
дистанции пути под руководством Сауле Сыздыковой, третье 
–   у первичной организации  Алтынкольской дистанции 
пути (председатель Гүлзат Әлмұратқызы). 

Победитель и призеры получили дипломы и материальное 
поощрение, которое будет направлено на нужды первичной 
организации. 

– Призовое место в смотре-конкурсе стало для нас большим 
стимулом. Работа профсоюзного комитета многогранна, и мы 
ответственно и качественно выполняем свои обязанности. 
Наш профсоюзный комитет состоит из 5 человек, между 
которыми распределены такие направления, как культур-
но-массовая, спортивная и информационная деятельность, 
работа с молодежью и многое другое, – поделилась Гүлзат 
Әлмұратқызы. – Все вопросы решаются совместно на засе-
даниях профсоюзного комитета. Два раза в год проводим 
отчетные собрания, где рассказываем трудовому коллективу 
о проделанной работе.

Итоги смотра-конкурса в масштабах страны были подведены 
в День профсоюзов РК на форуме первичных организаций 
профсоюза ФПРК, где одной из лучших также признана 
первичка Сороковинской машинизированной дистанции 
пути. Заслуги организации отмечены дипломом Федерации 
профсоюзов РК, а председателя Оразалы Ерубаева – медалью.  

ЛУЧШИЕ ПЕРВИЧКИ 

КОНКУРС

Итоги республиканского смот- 
ра-конкурса «Лучшая первичная 
организация профсоюза» подвели 
в ОО «КАЗПРОФТРАНС». 

Любовь РОВБА,
Нур-Султан

ОТБАСЫЛЫҚ  ЖАРЫС
Шымкент қаласында спорт алаңында шағын 
футболдан «Бір атаның балалары футбол ой-
найды» атты отбасылық командалар жарысы 
өтті. Бұл жолғы жарыс асқаралы 60 жасқа келіп 
отырған Арыс жол дистанциясының бас инженері 
Қалдарбек Садыбековтің құрметіне арналды. 

юзной организации нет мелочей. 
Она ведется по всем важнейшим 
направлениям – вопросам заработ-
ной платы, условий и охраны труда, 
режиму работы и отдыха, соблюде-
ния трудового законодательства 

особенно по вопросам, связанным с 
сокращением численности работа-
ющих и увольнениями работников, 
а также мониторинг санаторного 
лечения, отдыха работников и членов 
их семей, улучшения жилищных 
условий работающих, молодежного 
досуга, – отметил председатель пер-
вички Карагандинской дистанции 
сигнализации и связи филиала 
АО «НК «ҚТЖ» – «Карагандинское 
отделение магистральной сети» 
Чабырбай Нуркенов.  

Председатель Карагандинского 
филиала профсоюза Яхия Альмусин 
отметил, что конкурс показал всю 
внутреннюю ежедневную деятель-
ность профсоюзной организации. 
Это работа кропотливая, требующая 
ежедневного внимания. От того, как 
работает профком, насколько ком-
петентно решаются задачи, зависит, 
в конечном счете, результативность 
работы профсоюза в целом. 

Фото автора

Жарысты ашқан бөлімшенің кәсіподақ 
ұйымының төрағасы Алик Досанов 
барша қатысушыларға сәттілік тіледі. 
Жасыл алаң төріне алғашқы болып 
Семей ӘТЖК филиалының жігіттері 
мен Өскемен локомотив пайдалану 
депосының футбол командасы шықты. 
Тартысты өткен ойын барысында 
алғашқы таймда доп соғылған жоқ. 
Екінші кезеңде өскемендік қонақтар 
алғашқы болып есеп ашты. Алайда, 
араға көп уақыт салмастан ӘТЖК 
командасы есепті теңестірді де ойын 
тең аяқталды.

Семейлік команданың келесі сәтте 
Алматы ЖТ бөлімшесінің Достық 
станциясынан келген қозғалысшылар 

«ДОСТЫҚ» 
БАБЫНАН ТАБЫЛДЫ

Семей ЖТ бөлім-
шесінде «Қазпроф- 
транс-2021» атауымен 
теміржолшылар фут-
бол лигасының ай-
мақтық кубогы болып 
өтті. Карантиндік шек-
теулерге байланысты 
араға уақыт салып 
өткізілген бұл жолғы 
сайысқа үш команда 
қатысып, өзара ше-
берлік сынасты.

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

Жансая СЫДЫҚБАЙ,
Шымкент

командасымен ойыны өте шиеленісті 
өтті. Екі тайм барысында Достық жі-
гіттері еш жауапсыз төрт гол соғып, 
есеп 0:4 -пен  аяқталды.

Жоғары деңгейдегі даярлықпен 
келген алматылықтар командасының 
құрамында осыған дейін бірнеше 
мәрте бөлімше чемпионы болған 
футболшылар бар екен. Сондықтан 
да болар, Достық пен Өскемен ко-
мандалары арасындағы ойында да 
алматылықтар айқын басымдықпен 
жеңіске жетті. Есеп 0:3.

Осылайша турнир жеңімпаздарының 
сатысында Достық станциясы бірінші 
орын мінберінен табылса, Өскемендегі 
ТЧЭ-22 командасы 2-ші орынды, ал, 
алаң иелері Семей ӘТЖК филиалы-
ның командасы үшінші орынды місе 
тұтты. Енді Достық командасының 
футболшылары бүгін-ертең Шымкент 
қаласында өтетін сайыста бақ сынамақ.

Суретті түсірген автор 

Твои люди, магистраль!


